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BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 
 
Szám: 7/2016. 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. május 31-
én 17.00 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 
ÜLÉS HELYE: Faluház, Badacsonytördemic, Hősök útja 12. 
 
JELEN VANNAK:  
   
  Kövesdi Anett alpolgármester 
  Szabó Imre alpolgármester 
  Kövesdi Sándor képviselő 
  Csonka Gergő képviselő 
 
TÁVOLMARADÁSÁT BEJELENTETTE: 
 
  Vollmuth Péter polgármester 
 
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
   

Lutár Mária jegyző 
Páros Gyuláné költségvetési ügyintéző 
Szántóné Jochmann Judit óvodavezető 
Linterné Starcsevics Nikoletta családsegítő 
Szalay István műszaki ügyintéző 
 

SZABÓ IMRE alpolgármester: Üdvözlöm a megjelenteket, a polgármester úr távollétében az 
ülést én fogom levezetni. Megállapítom, hogy 4 képviselő jelen van, az ülés határozatképes. 
Az ülést megnyitom. Van-e javaslat a napirendre vonatkozóan? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Utólag kaptak meg a képviselők egy rendeletmódosítási javaslatot a 
2016. évi költségvetés módosításáról, illetve az önkormányzati tulajdonú ingatlanok 
fejlesztésére, járdafelújításra pályázat benyújtásról. A vegyes ügyek keretében pedig Árvai 
Csabának van ingatlan haszonbérletbe vételre kérelme. A Régiós buszjáratra szintén most 
érkezett kérelem illetve Kövesdi Sándor képviselő javaslatai melyet írásban megkaptak a 
képviselők. Ezekkel a napirendi pontokkal javaslom kiegészíteni az írásban kiküldött 
meghívót. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Javasolom a Képviselő-testület tagjainak, hogy a meghívóban 
szereplő napirendi pontokat az elhangzott napirendi javaslatokkal kiegészítve fogadja el. 
 
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 4 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadja. 
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Megtárgyalt napirend 
 
1.Badacsonytördemic Község Önkormányzata 2015. évi költségvetéséről szóló rendelet 
módosítása 
2.Badacsonytördemic Község Önkormányzata 2015. évi költségvetésének teljesítéséről szóló 
beszámoló, a 2015. évi pénzügyi terv végrehajtásáról szóló rendelet elfogadása  
3.Beszámoló a 2015 évi ellenőrzésekről 
4. Az önkormányzat 2016. évi költségvetéséről szóló 1/2016.(II.29.) önkormányzati rendelet 
módosítása 
5.Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálat Gyermekjóléti 
és Családsegítő Szolgálatának éves beszámolója 
6.Badacsonytördemic Község Önkormányzata 2015. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi 
feladatainak értékelése  
7.Balaton-Felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálat támogatási 
kérelme hátrányos helyzetű gyermekek táboroztatásához 
8.Önkormányzati adósságátvállalásban részt nem vett vagy törlesztési célú támogatásban nem 
részesült települési önkormányzatok vissza nem térítendő támogatásának igénylése 
9.A vidéki térségek kisméretű infrastruktúrájának és alapvető szolgáltatásainak fejlesztése 
pályázat 
10.Tatay – Napok programjához támogatási kérelem 
11.Tapolca Környéki Önkormányzati társulás létszámcsökkentési döntésével kapcsolatos, 
„Helyi szervezési intézkedésekhez kapcsolódó többletkiadások támogatása” igénylésének 
benyújtása 
12.Vegyes ügyek 
 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Napirend előtt szeretném ismertetni Vollmuth Péter polgármester úr 
képviselő-testülethez írt levelét. „Tisztelt képviselő-testület. Tájékoztatom a Tisztelt 
Képviselőket, hogy betegségem miatt a polgármesteri feladatokat előreláthatólag 2016. július 
31. napjáig nem tudom ellátni, ezért ezen időpontig Szabó Imre alpolgármester urat bízom 
meg a polgármesteri feladatok ellátásával.”  
 
 
1. Badacsonytördemic Község Önkormányzata 2015. évi költségvetéséről szóló rendelet 
módosítása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Mindenki megkapta írásban az anyagot, van valakinek 
kérdése? Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a rendeletmódosítást? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi 
 
4/2016. (V. 31.) 

r e n d e l e t e t  
 
az önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 1/2015. (II. 25.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 
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SZABÓ IMRE alpolgármester: A rendelet hatálybaléptetésével kapcsolatos adminisztratív 
feladatok ellátásának idejére szünetet rendelek el. 
 
Szünet 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A rendelet kihirdetése a szokásos módon megtörtént, a rendelet 
17.10 órakor hatályba lépett. 
 
2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata 2015. évi költségvetésének teljesítéséről 
szóló beszámoló, a 2015. évi pénzügyi terv végrehajtásáról szóló rendelet elfogadása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Valami észrevétel, javaslat? Felteszem szavazásra, hogy ki 
szavaz igennel, hogy elfogadja a beszámolót?  
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
70/2016. (V. 31.) Kt. 

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő- testülete a 
2015. évi költségvetés teljesítéséről szóló beszámolót elfogadta. 
 

SZABÓ IMRE alpolgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy elfogadja 
2015. évi pénzügyi terv végrehajtásáról szóló rendeletet? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi 
 
5/2016. (V. 31.) 

r e n d e l e t e t   
Badacsonytördemic Község Önkormányzata 2015. évi 
zárszámadásáról 

 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A rendelet hatálybaléptetésével kapcsolatos adminisztratív 
feladatok ellátásának idejére szünetet rendelek el. 
 
Szünet 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A rendelet kihirdetése a szokásos módon megtörtént, a rendelet 
17.15 órakor hatályba lépett. 
 
3. Beszámoló a 2015 évi ellenőrzésekről 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Itt valakinek van észrevétele? 
 
PÁROS GYULÁNÉ költségvetési ügyintéző: A beszámolóban szereplő MÁK ellenőrzéssel 
kapcsolatban érdekes helyzet alakult ki. 2014-ben az önkormányzatnak lehetősége volt „A 
Magyarország szeretlek” rendezvényre pályázni, ezt Badacsonytördemic önkormányzat meg 
is tette. Kapott a rendezvény lebonyolítására 195.000 Ft-ot. Erről a pénzről el kellett számolni 
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2014 decemberében. Hogy itt mi történt azt sajnos nem tudom. Az történt, hogy 2016 
januárjában megkerestek bennünket az Állam Kincstártól, hogy erről a pénzről nem történ 
elszámolás, és hogy ezt a pénzt vissza kell utalni. Itt nagyon sok ellentmondás van. A 2015 évi 
beszámolóban ezt a 195.000 Ft-ot a rendszer úgy hozza, hogy feladattal terhelt maradvány. 
Nem értem, hogy miért mivel erről a pénzről 2014-ben el kellett számolni. Múlt héten 
kerestek meg ismét bennünket az Állam Kincstártól, hogy miként is van ez, nem értik. Hát mi 
sem értjük, mert, hogy ott van náluk az elszámolás. Visszakérte a Kincstár a pénzt, és mi 
visszautaltuk? Visszautaltuk. De hol a pénz? Megkereste a hölgy, megtalálta. S erre azt 
mondta, hogy lehet, hogy ezt kétszer kell visszafizetni, holott egyáltalán egyik sem lett volna 
jogos. Egy mindenképpen bent fog ragadni a Kincstárnál, egy 195.000 Ft-ot vissza kell 
fizetni, mert nem tudni, hogy mi történt. Azóta nem jelentkezett a Kincstár, nem tudni, hogy 
mi történt. Azt mondják, hogy megérkezett az elszámolás, nem tudom, hogy kitől, mert tőlünk 
nem. Miután ez 2014-es tétel, ezt a Krisztinek kellett, hogy elkészítse, nem értem, hogy kerül 
bele a 2015 évi beszámolóba, hogy feladattal terhelt maradvány. 2016-ban visszakéri a 
Kincstár, hogy azonnal és kamatosan, és közben kiderül, hogy a beszámoló alapján, amit a 
napokban hagytak jóvá, most ismét kérni akarják. Illetve egyet visszautalnak, de majd 
konzultálnak. Most nem tudom, hogy mi van. Szerencse idézőjelben, hogy csak 195.000 Ft-
ról van szó. Hát még ilyet nem tapasztaltam, pedig 30 pár éve ……. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ha a papírok meg vannak róla, akkor nem kérhetik 
vissza? 
 
PÁROS GYULÁNÉ költségvetési ügyintéző: Az elszámolást a hivatalban nem találjuk, de ő 
látja, ő bent a Kincstárban látja, hogy az elszámolás megtörtént. Az egyik látta, a másik nem 
látta. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Iktatva nincsen? 
 
PÁROS GYULÁNÉ költségvetési ügyintéző: Nem találtuk nyomát. A Kincstár azt mondta, 
hogy nincs elszámolva, és mi vissza is fizettük a tördemici önkormányzat számlájáról, mert ez 
kamatos. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ilyenkor nem lehet az, hogy egyszer már el lett küldve? 
Mert azzal bizonyítani lehet, az sincsen meg? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az, hogy mi elküldtük, az meg van. Azt látja a kincstár, azt nem is 
firtatja. Szerintük nem arra a számlaszámra lett utalva. 
 
PÁROS GYULÁNÉ költségvetési ügyintéző: Állítólag az egyiket majd visszakapjuk, de 
vitatjuk, hogy milyen alapon kérték tőlünk a 195.000 Ft-ot. Ez több sebből vérzik, próbáljuk 
kezelni, de előre vetítve, lehet, hogy egy összeget jogtalanul, de vissza kell fizetnünk. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: És megint meg fog jelenni a költségvetésben ez a 195.000 Ft. 
 
PÁROS GYULÁNÉ költségvetési ügyintéző: Ez a 2016 éviben fog megjelenni, mint kiadás. 
Próbálunk mindent megtenni, hogy ez ne történjen meg, de…….Nem értem, hogy a rendszer, 
hogy engedhette meg. Nem szokott ilyen előfordulni, hogy még 2015-ben feladattal terhelt 
maradvány lehetett, nem lehetett, mert 2014-ben el kellett róla számolni, Szigligeten is volt 
ilyen pályázat. Ezt nem lehetett feladattal terhelt maradványként hozni a 2015 évi 
költségvetésben. 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ha ki kell fizetni, ki kell fizetni. Vitatni kell, ne fizessünk 
duplán. 
 
PÁROS GYULÁNÉ költségvetési ügyintéző: Duplán semmi képen. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ki szavaz igennel, hogy elfogadja az ellenőrzési jelentést? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
71/2016. (V. 31.) Kt. 

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 
2015 évi ellenőrzésekről szóló jelentést elfogadja. 
Felkéri a jegyzőt, hogy az ellenőrzésekben tett javaslatoknak 
megfelelő intézkedéseket tegye meg. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

  Lutár Mária jegyző 
 
4. Az önkormányzat 2016 évi költségvetéséről szóló 1/2016. (II. 29.) önkormányzati 
rendelet módosítása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A képviselők pótlólag megkapták az anyagot. A határozati 
javaslatban elírás történt.  Kedden 11.00-19.00 óráig, szerdán 10.00-18.00 óráig, csütörtökön 
11.00-19.00 óráig, péntek-szombaton pedig 10.00-18.00 óráig lenne nyitva a könyvtár.  
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Én is hozzászólhatok? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Parancsoljál. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Nyitva tartással kapcsolatosan, most ezt miért kellene 
megváltoztatni, szeretném megkérdezni? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Igény van a tornára, erre vonatkozóan javaslat érkezett. Kérik, hogy 
erre a célra ingyenesen vehessék igénybe a közösségi helyiséget. A faluház nagytermét nem 
használhatják tornára a csoportok, hanem a régi napközi épületét. Minden csoport hetente egy 
alkalommal 1 órára ingyenesen használhatja. Azok, akik használják, dolgoznak, munkaidő 
után tudnak jönni. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Én szeretném azt a kérdést feltenni, hogy most 2-3 
ember miatt érdemes-e ezt megváltoztatni? Ha folyamatosan módosítjuk ezt a nyitva 
tartást….. tudom nagyon jól, hogy egész héten úgy szokott lenni én kértem, hogy egy fix 
napot határozzanak meg, mivel másoknak is van igénye rá, és állandóan módosult, 
megbeszéltük a keddet. Most nem tudunk jönni, mert ezeknek nem jó, jövünk inkább 
csütörtökön. Most még sem tudunk jönni, most inkább szerdán jövünk. Ha ez állandóan így 
lesz, erről a pár emberről van szó, bármilyen más elfoglaltságuk miatt ezt állandóan 
módosítják, akkor a nyitva tartást is állandóan módosítani fogjuk? A kulcskérdés eddig is meg 
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volt oldva, tehát nem értem igazán a lényegét. Azért módosítottuk annak idején a nyitva 
tartást, mert egyedül maradtam a házban. Nagyon sok olyan tényleges ügyintézés van, amit 
főleg a délelőtti és a koradélutáni órákban lehet elintézni. Így is nagyon sokszor van az, hogy 
reggeltől folyamatosan… Akkor felteszem a kérdést, hogy az eddigi túlórákon túl vegyek még 
a nyakamba túlórákat? Eddig is megoldottuk a kulcskérdést! 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Rendeletmódosítás úgy szól, hogy a faluházból ki jön a 
torna. Eredetileg úgy volt a rendelet, hogy a faluházat nyitva tartási időben ingyenesen 
használhatják a helyi lakosok, ebből probléma volt a múltkor. Ahhoz, hogy ingyenesen 
használhatják, ugyanaz csakhogy éppen a napközire vonatkozzon, ezért kellett a nyitva tartási 
időt módosítani. Ha a kedd és a csütörtök van meghatározva hosszabb nyitva tartásra, mint 
például hónap utolsó szerdáján 13.00-21.00 óráig kell ott lenni. Nem mondhatja azt, hogy én 
most szerdán érek rá, szerdán jövök, hanem gyakorlatilag a két napban tud jönni. Azt is 
leszabályozzuk, hogy hetente egy alkalommal lehet. A másik a kulcsozás. Azért van nyitva 
tartási időben, mert itt vagy, te vagy aki felügyeli, ha bármi dolog történik. Nem adjuk ki 
másnak a kulcsot. Akár a faluház vagy a napközi esetében ott van a gyógyszertár is. Tehát az 
alatt az idő alatt biztosítva van a felügyelet. Egy órás csúszás van az egészben. Az ügyeket 
pedig lehet intézni az összes többi napon. A faluház nyitva tartását részben módosítottuk, mert 
hogyha valaki dolgozik, nem biztos, hogy odaér a tornára. Az hogy egyedül vagy –vagy a 
túlórát már korábban beszéltük ehhez nem tudok mit hozzáfűzni, egyedül vagy, erre azt tudom 
mondani, hogy hivatalosan úgy van megállapítva, hogy a 40 órás munkaidő kijön. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Ez alapból rendezvények alatt módosul, meg a vele 
járó ügyintézések. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Az a polgármester úrhoz tartozik, mert ő a munkáltató. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Akkor ez fixen le lesz szabályozva, innentől kezdve 
megszűnik a rugalmasság, ebben a két napban ekkor lehet jönni, tornázni. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ha ingyenesen akarják igénybe venni, akkor igen. Eddig 
is arról szólt, hogy ingyenesen akkor használhatják, ha a faluház nyitva van. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Akkor nincsen az, hogy fogjuk tovább tolni, hogy ki 
fogják találni, hogy mégis 19 órakor jövünk ismerős a szituáció. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Mi alkalmazkodtunk a munkaidőhöz, ha valaki végez 
17.00 órakor akkor 18.00 órára ideér tornázni. Másrészt alkalmazkodjanak ők is a faluház 
nyitva tartásához. Az, hogy azon a két napon egy-egy órával elcsúsztattuk, bele kell, hogy 
férjen mindenképp. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Tudomásom szerint nem a könyvtár miatt van ez a hó 
végi egyszeri esti nyitva tartás, hanem így kap a Közművelődési Szintér állami támogatást. A 
Fiók Könyvtárban nekem heti 5 órát kellene, hogy nyitva legyek, ezzel szemben heti 15 órát 
vagyok nyitva. Ennyi lett volna a nyitva tartáshoz. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a 
rendeletmódosítást?  
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A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi 
 
6/2016. (VI. 7.) 

r e n d e l e t e t  
  
2016. évi költségvetésről szóló 1/2016. (II. 29.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a faluház nyitva tartását? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
72/2016. (V. 31.) Kt. 

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Faluház nyitva tartását 2016. június 13-tól az alábbiak szerint 
határozza meg:  

kedd      11.00 – 19.00 óra 
szerda     10.00 – 18.00 óra 
csütörtök     11.00 – 19.00 óra 
péntek – szombat    10.00 – 18.00 óra 
minden hónap utolsó szerdáján  13.00 – 21.00 óra 

Határidő: folyamatos 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
5. Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálat 
Gyermekjóléti és Családsegítő Szolgálatának éves beszámolója 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Valamilyen kiegészítés esetleg? 
 
LINTERNÉ STARCSEVICS NIKOLETTA családsegítő: Kiegészítés nincsen, ha valakinek 
van kérdése, szívesen válaszolok. Ezt még a kolléganő írta, január 1-vel történt személyi 
változás. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a beszámolót? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
73/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi 
Ügyeleti Szolgálat Gyermekjóléti és Családsegítő Szolgálatának 
éves beszámolóját elfogadja. 
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6. Badacsonytördemic Község Önkormányzata 2015. évi gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatainak értékelése  
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ezzel kapcsolatosan kérdés? Ki szavaz igennel, hogy 
elfogadja? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
74/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata 2015. évi 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak értékeléséről 
szóló beszámolót elfogadja. 

 
 
7. Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálat támogatási 
kérelme hátrányos helyzetű gyermekek táboroztatásához 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Én nem láttam benne összeget. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Én 10.000 Ft-ot javasolok. 
 
LINTERNÉ STARCSEVICS NIKOLETTA családsegítő: Nem is írtunk összeget, mindennek 
örülünk. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Én 10.000 Ft-ra gondoltam, mi a véleményetek? Elfogadható? 
Szavazzunk? Ki szavaz igennel, hogy 10.000 Ft-tal támogassuk a Szolgálatot? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
75/2016. (V. 31.) 

H a t á r o z a t o t  
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi 
Ügyeleti Szolgálat támogatási kérelmét megtárgyalta és a 
hátrányos helyzetű gyermekek nyári táboroztatását 10.000 Ft-tal 
támogatja a 2016 évi általános tartalék terhére. 
A Képviselő-testület felhatalmazza az alpolgármestert a 
támogatási szerződés aláírására. 
Határidő: 2015. június 30. 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 
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8. Önkormányzati adósságátvállalásban részt nem vett vagy törlesztési célú támogatásban nem 
részesült települési önkormányzatok vissza nem térítendő támogatásának igénylése 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Kinek van kérdése? Ki támogatja a pályázat benyújtását? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
76/2016. (V. 31.) Kt  

 
h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az adósságkonszolidációban nem részesült települési 
önkormányzatok fejlesztéseinek támogatására kiírt pályázat 
keretében a település belterületén út, híd vagy járda építése, 
felújítása, karbantartása pályázati alcélra 10.000.000 Ft, azaz 
Tízmillió forint támogatási igényt nyújt be a Kisfaludy S utca és 
az Iskola utcai árok felújítására. 
 
Felhatalmazza a polgármestert a pályázati adatlap és pályázattal 
kapcsolatos nyilatkozatok aláírására. 
Megbízza a jegyzőt, hogy a pályázat benyújtásáról az ebr42 
önkormányzati információs rendszeren keresztül gondoskodjon. 
 
Határidő: 2016. augusztus 31.  
Felelős: Vollmuth Péter polgármester    
  Lutár Mária jegyző  

 
9. Az önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására pályázat 
benyújtása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
  
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az előterjesztés előkészítéséig beérkezett egy árajánlat alapján 
készült a határozat javaslat, majd ezt követően beérkezett még két árajánlat, az egyik Balassa 
Kornél egyéni vállalkozótól, ő ÁFÁ-s, bruttó összegben 8.497.000 Ft-ra, illetve ifj. Kövesdi 
Sándor egyéni vállalkozótól pedig 6.169.000 Ft-ra ő nem ÁFÁ-s árral dogozik, ez kitűnik az 
ajánlatból is. Ez a három ajánlat érkezett, a pályázat maximum 15.000.000 Ft-ra nyújtható be 
és 85 % támogatás nyerhető el. Az árajánlatok alapján a saját forrás a legmagasabb összege 
1.374.000 Ft.  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Bejelentem az érintettségemet, mert Kövesdi Sándor 
vállalkozó a testvérem. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Bejelentem az érintettségemet, mert Kövesdi Sándor 
vállalkozó a fiam. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Tájékoztatom a képviselőket, az érintettség nem jelenti azt, hogy a 
képviselő-testületnek ki is kell zárni a szavazásból a képviselőt. Jelen helyzetben, ha az 
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érintett képviselőket kizárják a szavazásból a testület határozatképes lesz, de a határozati 
javaslat elfogadásához szükséges többség nem lesz meg.  
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Akkor kérdezem a képviselőket, kizárjuk-e vagy nem az 
érintetteket a szavazásból? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Ne zárjuk ki az érintetteket. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Javasolom, hogy Kövesdi Anett alpolgármestert ne zárja ki a 
képviselő-testület a döntéshozatalból. 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodás mellett meghozta 
az alábbi 
 
77/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 49. § (1) bekezdésére hivatkozással 
Kövesdi Anett alpolgármestert a Badacsonytördemic 234/8 hrsz-
ú járda felújítása előterjesztéssel kapcsolatos döntéshozatalból 
nem zárja ki.  

 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Javasolom, hogy Kövesdi Sándor képviselőt ne zárja ki a 
képviselő-testület a döntéshozatalból. 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodás mellett meghozta 
az alábbi 
 
78/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 49. § (1) bekezdésére hivatkozással 
Kövesdi Sándor képviselőt a Badacsonytördemic 234/8 hrsz-ú 
járda felújítása előterjesztéssel kapcsolatos döntéshozatalból 
nem zárja ki.  

 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A három ajánlat tartalmilag igazán nem összehasonlítható. Az 
egyiket egy profi kivitelező cég, készítette, azon látszik, hogy egy teljesen kidolgozott ajánlat. 
Minden tételt tartalmaz, részletesen kidolgozva. A másik két vállalkozó egyszerűbb formában 
adta meg az ajánlatát. Mindegyik mellett vannak érvek és ellenérvek is. Egyik mögött van 
géppark, a másiknál az olcsóság, nagyobb felkészültség. Úgy gondolom, hogy ezt is el kell 
mondani, mindent figyelembe kell venni a döntéshozatal során. Elsőként azt kell eldönteni, 
hogy pályázik-e a képviselő-testület.  Ez is fontos ez is kérdés. 
 
SZALAY ISTVÁN műszaki ügyintéző: A pályázat eredményhirdetése legkorábban 2016. 
augusztus 5-e a pályázati kiírás szerint. Utána kell a munkát megszervezni.  
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Természetesen figyelembe kell venni mind a három árajánlatot. Járdakészítésről van szó, a 
vállalkozókat felesleges összehasonlítani. Ez viszonylag meghatározó szakasza 
Badacsonytördemicnek, a Szent István utca egyik oldalán a járda teljes körű felújítása. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Első körben az lenne a kérdés, hogy pályázzunk-e? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én azt mondom, hogy igen. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: El kell eldönteni, hogy milyen összegű saját forrást vállal az 
önkormányzat. Az erre vonatkozó testületi határozatot kell csatolni, illetve árajánlatot. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az első ajánlat milyen cég? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Hettyei, aki az óvoda felújítását végezte. 
    
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A második hova való? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az szigligeti. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én azt mondom, hogy legyen a helyi, én a középértéken 
teszem le a voksom most. Részemről a Balassa. 
 
PÁROS GYULÁNÉ költségvetési ügyintéző: Az önkormányzatnak az ÁFÁ-t mindenképpen 
ki kell fizetni, és vissza nem igényelheti. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Valakinek még javaslata? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Én Kövesdi Sándort gondolom, a 6.500.000 Ft-ot. Bárki 
csinálja a munkát mindenki vállal rá garanciát, ha abból a szempontból nézzük, hogy ki 
mennyire tapasztalt vagy nem. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Nem is a tapasztalat, hanem a kapacitás. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az önkormányzatnak az az érdeke, hogy minél kevesebbet 
fizessen. A legmagasabb összegű ajánlatot ki is zárhatjuk. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Javasolom, hogy a Badacsonytördemic 234/8 hrsz-ú járda 
felújítására vonatkozó előterjesztésben szereplő határozati javaslatot fogadja el a képviselő-
testület. A határozati javaslat 2. pontjában szereplő önrész összegét Balassa Kornél vállalkozó 
árajánlata alapján határozza meg a képviselő-testület.  
 
A Képviselő-testület 2 igen szavazattal 1 ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett meghozta az 
alábbi 
 
 
79/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
234/8 hrsz-ú járda felújítása előterjesztéssel kapcsolatban, nem 
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fogadta el azt a javaslatot, hogy a saját erő összegének 
meghatározása Balassa Kornél vállalkozó 8.497.000 Ft összegű 
árajánlata alapján történjen.     

 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Javasolom, hogy a Badacsonytördemic 234/8 hrsz-ú járda 
felújítására vonatkozó előterjesztésben szereplő határozati javaslatot fogadja el a képviselő-
testület. A határozati javaslat 2. pontjában szereplő önrész összegét ifj. Kövesdi Sándor 
vállalkozó árajánlata alapján határozza meg a képviselő-testület. 
 
A Képviselő-testület 1 igen szavazattal 1 ellenszavazat és 2 tartózkodás mellett meghozta az 
alábbi 
 
80/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
234/8 hrsz-ú járda felújítása előterjesztéssel kapcsolatban, nem 
fogadta el azt a javaslatot, hogy a saját erő összegének 
meghatározása ifj. Kövesdi Sándor vállalkozó 6.169.000 Ft 
összegű árajánlata alapján történjen.  

 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Mivel a pályázatot szeretné a képviselő-testület benyújtani, 
ismételten javasolom, hogy a Badacsonytördemic 234/8 hrsz-ú járda felújítására vonatkozó 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot fogadja el a képviselő-testület. A határozati 
javaslat 2. pontjában szereplő önrész összegét Balassa Kornél vállalkozó árajánlata alapján 
határozza meg a képviselő-testület. 
 
A Képviselő-testület 1 igen szavazattal 1 tartózkodás és 2 ellenszavazat mellett meghozta az 
alábbi 
 
81/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
234/8 hrsz-ú járda felújítása előterjesztéssel kapcsolatban, nem 
fogadta el azt a javaslatot, hogy a saját erő összegének 
meghatározása Balassa Kornél vállalkozó 8.497.000 Ft összegű 
árajánlata alapján történjen.     

 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Javasolom, hogy a Badacsonytördemic 234/8 hrsz-ú járda 
felújítására vonatkozó előterjesztésben szereplő határozati javaslatot fogadja el a képviselő-
testület. A határozati javaslat 2. pontjában szereplő önrész összegét ifj. Kövesdi Sándor 
vállalkozó árajánlata alapján határozza meg a képviselő-testület. 
 
A Képviselő-testület 2 igen szavazattal 1 tartózkodás és 1 ellenszavazat mellett meghozta az 
alábbi 
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82/2016. (V. 31.) Kt  
h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
234/8 hrsz-ú járda felújítása előterjesztéssel kapcsolatban, nem 
fogadta el azt a javaslatot, hogy a saját erő összegének 
meghatározása ifj. Kövesdi Sándor vállalkozó 6.289.000 Ft 
összegű árajánlata alapján történjen.    
  

 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A puding próbája az evés. Akkor legyen a legolcsóbb ajánlat 
részemről. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ha nem szerzi meg a javaslat a többséget, akkor nem tudják a 
pályázatot benyújtani. Ha szeretnének pályázni, akkor dönteni kellene. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Van három árajánlatunk, három különböző árral. A 
Hettyei gyakorlatilag megcsinálta az óvodát így is nézhetjük. Mind a három be tudja vállalni, 
hogy járdát épít. Van kettő a szigligeti és a tördemici. Maradjunk egy önkormányzaton belül. 
Igaz, hogy az egyik ide fizeti az iparűzési adót, a másik nem ide fizeti, de akkor is egy 
önkormányzat vagyunk.  
 
CSONKA GERGŐ képviselő: De akkor is Sándor a helyi vállalkozó ő a legolcsóbb és nem 
100 Ft-ról van szó. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Az a kérdés, hogy helyi ember legyen, vagy pedig nem 
helyit támogatunk? De arról is szó van, hogy ketten érintettek vagyunk. Ha megszavazzuk, 
akkor annak az a következménye, hogy ezt visszahalljuk. Függetlenül attól, hogy a legolcsóbb 
helyi embert támogatjuk. Mi csak döntő bírók vagyunk. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A Balassa Kornél elég sok mindent épített, megnézhető, 
látható. Én nem tudom, hogy a Sanyi mennyire jártas a járdaépítésben. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A Badacsonytomajon, ha végig mész, Pl: Muskátli 
parkoló, buszmegállót megcsinálta. 
 
SZALAI ISTVÁN műszaki ügyintéző: Ifj. Kövesdi Sándor vállalkozói profiljában benne van 
a járdaépítés. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Mindenkinek azaz érdeke, hogy minél kevesebbe kerüljön az 
önkormányzatnak. Minél kevesebb a költség annál kevesebb önrészt kell biztosítani. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Javasolom, hogy a Badacsonytördemic 234/8 hrsz-ú járda 
felújítására vonatkozó előterjesztésben szereplő határozati javaslatot fogadja el a képviselő-
testület. A határozati javaslat 2. pontjában szereplő önrész összegét Balassa Kornél vállalkozó 
árajánlata alapján határozza meg a képviselő-testület.  
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A Képviselő-testület 1 igen szavazattal 2 ellenszavazat 1 tartózkodás mellett meghozta az 
alábbi 
 
83/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
234/8 hrsz-ú járda felújítása előterjesztéssel kapcsolatban, nem 
fogadta el azt a javaslatot, hogy a saját erő összegének 
meghatározása Balassa Kornél vállalkozó 8.497.000 Ft összegű 
árajánlata alapján történjen.      

 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Javasolja, hogy a Badacsonytördemic 234/8 hrsz-ú járda 
felújítására vonatkozó előterjesztésben szereplő határozati javaslatot fogadja el a képviselő-
testület. A határozati javaslat 2. pontjában szereplő önrész összegét ifj. Kövesdi Sándor 
vállalkozó árajánlata alapján határozza meg a képviselő-testület.  
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal 1 ellenszavazat mellett tartózkodás nélkül meghozta az 
alábbi 
 
84/2016. (V. 31.) 

H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata pályázatot nyújt be a 
Magyarország 2016. évi központi költségvetéséről szóló 2015. évi C. 
törvény 3. melléklet II. 3. pont szerinti Önkormányzati feladatellátást 
szolgáló fejlesztések támogatására, c) pont Belterületi utak, járdák, 
hidak felújítása alcélra. A pályázat célja Badacsonytördemic, Szent 
István utcai (234/8 hrsz) járda felújítása.  
A felújítás teljes költsége 6.289.710 Ft, az igényel támogatás 
összege 5.346.253 Ft, saját forrás 943.457 Ft. A képviselő-
testület a saját forrást a 2016 évi általános tartalék terhére 
biztosítja.  
Szigliget Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtásához szükséges 
intézkedések megtételére. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
10. Tatay – Napok programjához támogatási kérelem 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Mindenki olvasta az előterjesztés. Valakinek van kérdése? Ki 
támogatja a határozati javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
85/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete a Tatay Sándor Általános Iskola részére a Tatay - 
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Napokra 30.000 Ft összegben jutalomkönyvet vásárol, melynek 
forrása a 2016 évi általános tartalék. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 

 
 
11. Tapolca Környéki Önkormányzati társulás létszámcsökkentési döntésével 
kapcsolatos, „Helyi szervezési intézkedésekhez kapcsolódó többletkiadások támogatása” 
igénylésének benyújtása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy a 
elfogadja a határozati javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
86/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete, mint a Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás 
tagja, a jelen határozatban foglaltak szerint nyilatkozik arra, 
hogy a Társulás által fenntartott Balaton – felvidéki Szociális, 
Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálatnál a 
létszámcsökkentéssel érintett álláshelyen foglalkoztatott - 
jogviszonyban vagy munkaviszonyban töltött idejének 
megszakítás nélküli - foglalkoztatására a települési 
önkormányzat által alapított más szervnél, az előreláthatólag 
megüresedő álláshelyeken vagy a tervezett új álláshelyeken, 
szervezeti változás, feladatátadás következtében a kérelem 
benyújtójának fenntartói körén kívüli munkáltatónál nincs 
lehetőség.  
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő- 
testülete a létszámleépítéssel kapcsolatos egyszeri költségvetési 
támogatás igénylésének Magyar Államkincstárhoz történő 
benyújtását támogatja, azzal egyetért. 
Felkéri a képviselő-testület a polgármestert, hogy a döntésről a 
Társulás elnökét a határozat megküldésével értesítse. 
Felelős:  Szabó Imre alpolgármester 
Határidő: 2016. május 31. 

 
Vegyes ügyek  
 
12. Badacsonytördemic- Régi iskola felújítása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Valakinek kérdése? 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem az lenne kérdésem, hogy ez a várható bekerülési 
költség ÁFÁ-val van? Úgy gondolom, hogy most erre az iskolára így költeni 3 millió Ft-ot 
nem tartom jónak. Valamilyen pályázatot kellene keresni. Tudom, hogy a gyerekeknek a 
konditerem hiányzik nagyon. De szerintem valamilyen más megoldást kellene találni. Azaz 
épület annyira le van robbanva, hogy ha most arra a rossz palára feltesznek, egy bitumenes 
valamit arra 10 év garanciát adnak. A gerendákat is meg kell erősíteni, lehet, ma az egyiket 
megerősítik, és a másik gyöngül el. Én pályázat útján keresnénk lehetőséget a felújítására, 
mert úgy gondolom, hogy 3 millió Ft csak pénzkidobás. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Én úgy gondolom, hogy ezt az érintésvédelmi dolgot kellene 
mindenképpen megcsinálni. A tető állapotát meg kellene még vizsgáltatni szakértővel, hogy 
az mibe kerülne, és utána egy pályázatot keresni. Vagy egy komplett tetőcserét, vagy amit 
megkíván az épület. Ha az érintés védelem, fűtés és a víz, meg van oldva, akkor be tudnak 
költözni és tudnak ott sportolni. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: A tető tényleg horribilis összeg, akkor megállnánk 1 millió 
alatt, a villany és a víz mindenképpen kell, a tetőnél azok a gerendák korhadtak szét biztos 
ahol palahiány miatt beázott. Vagy megerősíteni padlóval azokat a szarufákat, vagy azt 
kicserélni és kicserélni a törött palákat. Ezzel meg lenne oldva a tetőrész egy jó ideig. 
Pályáznánk, de addig is működhetne a dolog, ha így jó mindenkinek. Ha kiszámoljuk 608.000 
Ft az elektromos része, 100.000 Ft a kémény, vízvezeték javítással 86.700 Ft, és még mindig 
ott van 200.000 Ft ha 1 millióig számoljuk. A tető itt, ami iszonyatos összeg. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ez egyelőre egy szépségtapasz lenne. Nem tudni, hogy a 
szerkezet alatta milyen. Meg azt sem lehet tudni, hogy a födém milyen. Tehát azt érdemes 
lenne megvizsgáltatni, és arra is kijönne egy összeg, hogy mennyi és esetleg így megpályázni 
egy komplett tető és födém felújítást. Addig meg ott el tudtok lenni szerintem. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A Gécsek Norbert árajánlatánál oda van írva, hogy ez 
kizárólag az azonnali sürgős beavatkozásokat foglalja magába. 

 
CSONKA GERGŐ képviselő: Igazán itt arra gondol ő, hogy amit ő felülvizsgált, alapból 
azokat kellene javítani. Ő nem alakít át semmit. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ebben azok vannak benne, amelyek érintésvédelmi 
szempontból teljesen szabálytalanok. Nem azt jelenti, hogy átvezetékel mindent, hanem csak 
az életveszélyt okozó hibákat szűnteti meg, és javítja ki. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: A meglévő vezetéket vizsgálja át, ha van benne hiba. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Persze, tanúsítványt ad. Szavazhatunk erről, hogy a tető 
kivételével a víz villany és a kémény javítását végeztetjük el? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A tetőnél a födémszerkezet benne marad, amit 
szavazunk? Most az 1-es ponton belül a 2. pont benne marad-e? Én az Istvánnal voltam lent 
és ő azt mondta, hogy bent egy tartóelem, ami gombás. Tehát az bármikor tönkre mehet és 
azzal tönkremegy a tető, és helyette kell két gerendát betenni. Ez a 381.000 Ft nem? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Így van. Vagy erre még kérünk árajánlatot? 
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KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nekem az a kérdéses, hogy ha azt megcsinálják, fennáll-e 
a balesetveszély. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ettől most ugyanúgy lyukas marad a tető. Azt javasolom, 
hogy kellene egy statikus, aki ért a födémhez is, felmérni komplett és adna egy árajánlatot és 
akkor el lehetne indulni valamilyen pályázaton pénzt szerezni rá. 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: És addig beengedhetjük őket, nincsen balesetveszély? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Szerintem be, de erre a statikai vizsgálat választ ad. Valóban 
az álmennyezet két helyen be van ázva az ott meg van gyengülve. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Nem stukatoros mennyezet. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Megbízhatunk egy statikust, hogy nézze meg. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nekem, amikor az István elmondta, az jött le, hogy az ott 
egy veszélyes pont. Ha most beengedjük őket, és ott valami történik akkor….. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Nem esik ránk egyelőre. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Úgy kellene kérni árajánlatot, hogy kicserélni ezeket, plusz a 
palákat kijavítják, amik töröttek, akkor meg van oldva a beázás. Több helyről kérünk 
árajánlatot, és abban benne lenne az is, hogy a palákat kicserélik. Nem tart sokáig. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Azért javasolnám, hogy a víz-villany kéményt fogadjuk el. 
Kosaras autóval is fel lehet tenni a palát? Nem egy horribilis összeg egy kosaras autó a 
bérlése? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Had kérdezzem meg, az iskolában nincs egy olyan helyiség? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Mi már levittük a gépeket, mindent kialakítottunk. Mindenki 
tudja, már átbeszéltük a szerződést is. Most már mehet, működhet. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ha nektek megfelel, akkor szerintem szavazzuk meg ezt a 
dolgot, a tetőre meg kérjünk egy statikai vizsgálatot, és annak függvényében tervezői ajánlatot 
a tető javítására, esetleges cseréjére. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Hány helyiséget használtok? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Egy nagy helyiség van, meg egy wc van, nincsen más 
helyiség. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ha nem tudjuk ezt a három dolgot elintézni, hiába költöztek 
be, nem tudnak ott semmit sem csinálni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ha beázik továbbra is, akkor sem tudnak semmit csinálni. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Vizsgáltassuk meg a födémet is, a belsejét is nézzék meg, 
hogy statikailag hogyan van, mert ott egy betontálcás födém van az álmennyezet fölött és az 
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most tele van valamiféle anyaggal, azt ki kell takarítani. Fel tudják tárni, hogy megnézzék, 
milyen állapotban van. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Statikus vizsgálja meg, hogyan lehet javítani. Ha valamit 
akarunk csinálni, akkor csináljuk meg rendesen. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Kell hozzá egy statikus, esetleg egy, ács nézzék meg, hogy teljesen 
új kell vagy elég az, hogyha gerendákat cserélnek. Erre kellene kérni egy tervezői árajánlatot. 
Meg is kell terveztetni, mert ezt már engedélyeztetni kell és ennek vannak költségei. Ha 
megengedi a képviselő-testület a fiataloknak, hogy oda beköltözzenek, akkor arról is 
intézkedni kell, hogy a tető mielőbb meg legyen csinálva és biztonságos legyen. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy a régi 
iskola épületében az elektromos rendszer azonnali, sürgős felújítási munkáira, kémény 
felülvizsgálatra, vízvezeték és fűtési rendszerjavítására, beüzemelésre, álmennyezet javításra, 
felújításra kerüljön sor 900.000 Ft értékben?  
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
87/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a régi iskolaépület (1031/2 hrsz) felújítási munkáira (elektromos 
rendszer azonnali, sürgős felújítási munkái, kémény 
felülvizsgálat, vízvezeték és fűtési rendszer javítása, 
beüzemelése, álmennyezet javítása) 900.000 Ft-ot biztosít az 
általános tartalék terhére. 
Megbízza az alpolgármestert, hogy a felújítási munkák 
elvégeztetéséről gondoskodjon, és felhatalmazza a munkák 
megrendelésére, a vállalkozói szerződések aláírására. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 
 

SZABÓ IMRE alpolgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy a régi 
iskola épületen statikai vizsgálatot végeztessünk?  

 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
88/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a régi iskolaépület (1031/2 hrsz) tetőszerkezetének statikai 
felülvizsgálatát szükségesnek tartja. Megbízza az 
alpolgármestert, hogy a tetőszerkezet statikai vizsgálatára kérjen 
árajánlatot. 
Határidő: 2016. június 20. 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 
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13. Árvai Csaba külterületi ingatlanok haszonbérbe vételére benyújtott kérelme 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az Árvai Csaba szeretne 5 ingatlant bérbe venni gazdálkodás 
céljára. A képviselő-testület korábbi döntésének megfelelően a bérleti díj 3 Ft/m2/év, melynek 
éves összege 44.780 Ft. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Mennyi időre adtuk ki előzőleg? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: 20 évre.  
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy elfogadja 
a határozati javaslatot azzal a kiegészítéssel, hogy 20 év időtartamra adjuk bérbe? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
89/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete az önkormányzat tulajdonában lévő 
Badacsonytördemic  
035/12 hrsz 3001 m2    szántó 
037/3  hrsz      3252 m2    szántó 
037/6  hrsz 4417 m2    szántó és út 
070/10  hrsz 1264 m2    szántó 
070/11  hrsz 2993 m2   szántó ingatlanokat 20 év időtartamra 
haszonbérbe adja Árvai Csaba Badacsonytördemic, Iskola u. 1. 
szám alatti lakosnak. A Képviselő-testület a bérleti díj összegét 
44.780 Ft/ év összegben állapítja meg. 
Felhatalmazza az alpolgármestert, a haszonbérleti szerződés 
aláírására. 
Határidő: 2016. június 30. 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 

 
 
14. Szúnyoggyérítés 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Szavazhatunk? Ki szavaz igennel? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
90/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Balatoni Szövetség (8230 Balatonfüred, Kossuth u. 3.) 
megkeresésére a 2016. évre vonatkozó szúnyog elleni védekezés 
tárgyában az irtott területek nagyságát a település illetékességi 
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területén – biológiai 0 ha, kémiai 40 ha – mindösszesen 40 
hektárban határozza meg. Elfogadja a 2016. évi díj összegét a 
kémiai irtásra és felkéri az Önkormányzati Hivatalt, hogy 
Badacsonytördemic község területén végzett irtás teljes 
költségének (irtás, szakértői díj) az önkormányzatra eső 
területarányos részét – mindösszesen bruttó 198.000 Ft-ot – 
utaljon át a Balatoni Szövetség MKB Banknál vezetett 
10300002-10535058-49020011 sz. számlájára. A kiadás 
fedezetét a 2016. évi költségvetése terhére biztosítja.  
A Balatoni Szövetség által 2016. évre vonatkozó szúnyog elleni 
védekezés finanszírozása tárgyában a megállapodás aláírására 
felhatalmazza a polgármestert. 
 
Határidő: 2016. június 10. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
 

15. Kövesdi Sándor javaslatai 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A levelet mindenki megkapta. Szeretném megkérdezni, hogy 
az egységes utcaképre alatt mire gondolsz? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A Szent István utcánál? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Igen. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Vagy élő sövénnyel megoldani, hogyha lehetséges a járda és 
az út között vagy sövényrózsa. Az egyik helyen kint van egy vályú, a másik helyen ez van, a 
harmadik helyen pedig az. Arra gondoltam, hogy egyformán nézzen ki. Ha a járdakérdés 
megoldódik ott már valamilyen zöld övezet is legyen. Valamilyen virág is legyen. Mert most 
az egyik helyen egy vödör van kitéve, a másik helyen szép virágosítás a harmadik helyen 
aszfalt. Ilyenre gondoltam az egységes képre. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Akkor sorba megyek. 2016-os évi költségvetésbe a képviselő-
testület betervezte a Debreczenyi Gyula utcában levő vízelvezető árok építéséhez szükséges 
anyagot, a következő szakaszának folytatását. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Erről már döntött a képviselő testület tavaly, hogy meg lesz 
csinálva, benne van a költségvetésünkben is. Szeretném tudni, hogy ez mikor várható? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ez testületi döntés, kértünk már rá árajánlatot. Az anyag ár 450.000 
Ft, ha saját közmunkásokkal végeztetjük akkor ennyibe kerül. Kaptunk árajánlatot ifj. 
Kövesdi Sándortól, 791.000 Ft-ra adott ajánlatot, ebbe bent van az anyagköltség 497.000 Ft., 
294.800 Ft pedig a munkadíj.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Azt szeretném megkérdezni, hogy mikor várható, hogy 
elkészül? 
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LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem tudom, legutóbb a Zsarnai Ferenc nem fogadta el a közmunkát. 
Mikor kapunk létszámot és mikor közvetítik ki, nem tudom. Nem tudom mikor lesz olyan 
munkás, aki ezt meg tudja csinálni. Erre nincs garancia. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor térjünk vissza rá? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Szerintem igen. Mert ha lesz létszám és meg tudják csinálni a 
közmunkán belül akkor ….. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Azért kérdezem, mert ha lesz közmunkás, aki megcsinálja, 
akkor… de ha nem, kénytelenek vagyunk megcsináltatni vállalkozóval. 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Mikor lesz újabb közmunka? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Valószínűleg augusztus vége szeptember. De ezt mindig az utolsó 
pillanatban tudjuk meg. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Akkor szeptemberben visszatérünk rá. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Jó, szeptemberben visszatérünk rá. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki támogatja a javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
91/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Debreczenyi Gyula utcai árok burkolásának kivitelezési 
módjáról (saját kivitelezés vagy vállalkozó megbízása) 
augusztus – szeptember hónapban visszatér. 
Határidő: 2016. szeptember 30. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Második pontod? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A fűnyírásnál használt eszközök. Beszéltem a dolgozóinkkal 
és azt mondták, hogy ezek a damilos fűkaszák már elég rossz állapotban vannak, megértek 
már újra való cserére. Egy időben volt az önkormányzatnak egy önjáró gépe az nem tudom 
hova lett? Nagy sima területeket tudta vágni. Gyorsabban megy, nagyobb területeket vág 
egyszerre le. Szerintem gondolkodjunk el azon, hogy veszünk egy önjáró fűkaszát. A most 
meglévő damilos fűkaszákat próbáljuk meg értékesíteni, meg kell nézetni, hogy milyen árban 
lehetne őket eladni, és vegyünk helyettük. Itt inkább az őszre vagy a jövő évre gondolok, 
hogy arra az időre új gépeket vásároljunk. Gyorsabban megy a munka költséghatékonyság 
szempontjából jobb lenne. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Néztünk két nagyteljesítményű motoros fűkaszát. Szerintem a 
ráülős fűnyírót nem lehet kihasználni, ennél sokkal hasznosabb eszköz van itt, még sem 
használják. Van ez a fűnyíró adapter, azzal a vakondtúráson is keresztül tud menni, 
gyakorlatilag nincsen használva. Befér a ligetbe, a temető melletti háromszögbe, ahol az 
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árokpartok egyenesek nem döntöttek, annak a tetejét le tudná vágni, tehát ezt egy ráülős 
fűnyírónál sokkal hatékonyabb még sem használják. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Akkor miért nem használják? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Mert dolgozni kell vele. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Van a liget, van a temető. Nem tudom, hogy a strand 
előtti részt kinyírja, lett kivágva terület mindjárt a strand mellett. Gyorsítja a munkát, de hiába 
a vasút a területe, de tudomásom szerint az alattuk levő részt is a közmunkások szokták vágni. 
Igazából ezzel a munkát lehetne gyorsítani, a ligetet nyírja, a temetőt nyírja…. 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Itt van hozzá az eszköz. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Akkor mi az oka, hogy nem használják? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Fel kell szerelni, dolgozni kell vele. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ha ki van adva, akkor dolgozni kell. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Természetes. Ma már feltették. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Csak az a baj Imi, én láttam azt a gépet, hogy a parkban ott 
van a bokor, ahogyan kerüli ki a traktornak a hátsó része ki is nyomta, és már le sem viszi. 
Ahogyan fordul a traktor hátsó része, úgy fordul el. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Most egy ilyen ráülős dolgot megveszel, agyon túrnak a 
vaddisznók mindent, meg a vakondtúrás tönkre fog menni. Nem tudja kihasználni. Ez a 
traktor keresztül megy rajta, meg a fűnyíró adapter is kibírja azt, hogy szétüsse a 
vakondtúrást. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Azért kérdezem, mert ott a liget az elég nagy terület, ott 
van a Rodostó felé a terület az is elég nagy, meg a temető tehát a logika azt kívánja. Nekem 
mindegy, hogy a ráülős fűnyíró vagy azzal az eszközzel, így nagyon elpocsékolják az 
energiájukat. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Én tegnap megkérdeztem tőlük, hogy miért az asszonyokkal 
söpörtetitek a Római utat amikor ott a lombfúvó? Azt válaszolták, hogy elfelejtették kihozni. 
Ma is megkérdeztem tőlük.  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A Farkas Zoltán irányítja munkát. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Úgy irányította, hogy elfelejtették, söprették az asszonyokkal, 
fölösleges….Van eszköz, van lombfúvó. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A lombfúvóval hova fuvatod be, az udvaromba? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Nem kupacba, és utána szedték is össze. Már eljutottunk oda, 
hogy nem három hónapig van ott, hanem ma már össze is szedték a friss kupacot.  
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KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nekem a temető miatt szólnak, az utca miatt szólnak, 
tehát most ezért gondoltuk. Mi azzal nem voltunk tisztában, hogy ……. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Én sem azért mondtam, de egy hatékonyabb eszköz 
rendelkezésre áll. Egyszerű dolog, a lombfúvó is rendelkezésre áll. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: És a másik része a fűkasza? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Két 410-esre gondoltam. A meglévők közül a 2 legjobbat 
megtartani talán, a többit megpróbálni eladni. Egy azért maradjon tartalékban, a 410-est nem 
tudják leamortizálni. Nekem évek óta az van. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én változatlanul fenntartom azt a lehetőséget, hogy azért 
nézzünk körül. A vakondtúrás nem lehet akadály szerintem. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Most kezdődik a fűnyírási szezon. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Vegyük meg most. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ha van rá keret, akkor vegyük meg most. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: 220-250.000 Ft/db. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Régi gépek leadásánál a beszámítások nem szoktak működni, 
mivel annyival megemelik annak az árát, amit megveszünk. De meg fogom konkrétan 
kérdezni. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Akkor 500.000 Ft értékben az általános tartalék terhére ennek a két 
gépnek a vásárlására. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ki támogatja a javaslatot, hogy 500.000 Ft értékben az 
általános tartalék terhére 2 db fűkaszát megvásároljunk.  
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
92/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a közterületek rendben tartásához szükségesnek tartja 2 db 
fűkasza vásárlását. Az eszközbeszerzésre 500 ezer forintot 
biztosít az általános tartalék terhére. Megbízza az 
alpolgármestert, hogy az eszközbeszerzésről és a meglévő két 
fűkaszát értékesítéséről gondoskodjon. 
Határidő: 2016. június 20. 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 

 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Akkor a Maczó Doktor úrnak a dolga a következő, amit 
felvetettél Sanyi. 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nagyon sokan panaszkodnak, hogy nem tudnak bemenni a 
rendelő várójába. Régen megszokták, hogy egy fél órával rendelés előtt be tudtak menni. 
Most akkor érkezik az ápoló is, amikor a doktor úr. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Beszéltünk a Maczó doktor úrral és szóbeli ígéretet tett, hogy 
igyekszik ezt a problémát megoldani. Ha ő nem is, de az asszisztencia időben érkezik, és ki 
fogja nyitni a rendelőt. Törekedni fog erre. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Azt mondta a doktor úr, hogy most is itt van az asszisztens fél órával 
előbb, ahogy a rendelés kezdődik. Egyedül akkor probléma, amikor valamelyik nővér 
szabadságon van, de megpróbálja megoldani. 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én azért mondtam, mert mondják nekem. A lépcső? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Három ajánlatot kértünk be, ifj. Kövesdi Sándortól, a Kalmár 
Építőipari KFT-től Tapolcáról és a Térmetszet KFT-től Badacsonytomajról. Ifj. Kövesdi 
Sándor 317.500 Ft-ra adott ajánlatot, de ehhez hozzá kell számítani a járólap és a fugaanyag 
költségét. Becslés szerint kb.500.000 Ft a teljes költség. A Kalmár Építőipari KFT. ők már 
ÁFÁ-sak 1.014.000 Ft, a Térmetszet Badacsonytomaj pedig 964.000 Ft ez is ÁFÁ-s. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ebbe akkor benne van az anyag. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Nekem az tűnt fel, hogy a Sándor árajánlata az anyagköltséget 
nem tartalmazza. A későbbi garanciális dolgok miatt tartom lényeges dolognak. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Annak idején a Sáfárék rakták le ide a mostani lapokat az 
orvosi rendelő elé. A Sanyi akkor nála dolgozott. Igazából egy olyan dolgot hoztak oda, ami 
nem oda való. Csúszós, szétmállik. A Sanyi azért mondta, hogy megveszi az anyagot, az nem 
probléma, menjen át az önkormányzattól valaki, aki azt mondja, hogy ez a csúszásmentes lap 
fagyálló ez jó.  
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: De ő a szakember. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Tól-ig határ van. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ha nálam lapoztatok, én veszem meg a lapot. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A szakember eldönti azt, hogy én ezt a lapot nem rakom fel. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: A szakember csak annyit tud, hogy ez most nem csúszik. Bele 
tudnak kötni mindenbe. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Most a minőségi garanciáról van szó. Szakember tudja, hogy 
milyen lap kell. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ő is tudja, hogy fagyálló meg csúszásgátló lap kell, de 
milyet akarsz? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A Sanyi is adjon egy olyan árajánlatot, amely anyaggal együtt 
van.  



 25

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ha én árajánlatot kérek, leírom, hogy mit szeretnék benne 
látni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Véleményem szerint a következő ülésre adja le.  
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Ha a vállalkozó azt mondja, hogy ezt ajánlja, mert ez 
biztonságos aztán el lehet dönteni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Azt, hogy fagyálló és csúszásmentes lap legyen, azt tudja. 
De, hogy milyen színű? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Szerintem a szín nem olyan nagy kritérium. Javaslom, hogy a 
következő ülésen döntsünk róla. A Sándor legyen szíves a következő ülésre egészítse ki az 
árajánlatot. Ki támogatja a javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
93/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az orvosi rendelő előtti lépcső és terasz felújítási munkáira 
augusztus – szeptember hónapban visszatér. 
Határidő: 2016. szeptember 30. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: 1948/49-es emlékmű esetében eltűnt a bazalt talapzat, két 
oszlop ott van. Rendelet a mai napig nem lett visszavonva, hogy az egy kijelölt hely, nem 
tudom, ezt hogyan nevezik. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Én arra gondoltam, hogy a többi emlékmű is a Hősök útja 12. 
szám alatt van, hogyha előkerül ez az emlékmű, akkor be lehetne ide illeszteni a többi közé. 
Oda pedig a ligetbe lehetne pihenőpadot vagy egyéb dolgot tenni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Talapzat az elment Lábdiba a Herczeg Ferenc szobra van 
rajta. Én tudom, mert észrevettem, amikor vették ki, és megkérdeztem. Mondták, hogy a 
polgármester úr mondta, hogy vigyék el. Az Alapítvány állíttatta azt a szobrot, de erről 
testületi döntésnek kellett volna lenni, hogy azt meg lehessen szüntetni. A jogi oldala az, hogy 
vissza kell az eredeti állapotot állítani. Én elég régóta itt vagyok, nagyon szép ünnepségek 
szoktak lenni március 15-én. Fáklyás felvonulás, mindig el szoktak indulni fel a régi 
temetőbe, aztán lejöttek ide, és itt szoktak 48-as ünnepségeket tartani. Nem kellene 
összezsúfolni mindent egy helyre. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Az 56-os kopjafa a temetőben van? 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Én úgy hallottam, hogy 2008-ban volt utoljára ott lent 
megemlékezés 1848. március 15-éről. Én 2011 óta vagyok itt, 2008-ban volt utoljára ott lent.  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Időjárás függő volt, mert ha rossz idő volt, akkor itt volt 
megtartva. Amíg még az 1848-as emlékmű ott volt, addig odamentek az óvodások.  
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SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Fotó archívumok Előző kollégák megkérdezése 
alapján a civil szervezeteket is megkérdeztem. Általában az ilyen ünnepségekre az egész civil 
szervezet meg van hívva, és mindenki egyöntetűen mondta, hogy 2008-ban volt utoljára ott 
lent ilyen jellegű megemlékezés. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Elég sok minden megszűnt sajnos. Sokan nézik is, hogy itt 
van ez a bejárat meg ott van a két oszlop zászlótartó. A talapzaton a nagy Magyarország volt. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ha idehozzuk be, ott a zászlótartó is. Az a kérdés, hogy a 
nagy Magyarország dombormű az meg van-e egyáltalán. A talapzat pedig lent van Lábdiban a 
strand előtt, tehát annak más funkciót találtak. Csak az a kérdés ez hova lett? 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Szerintem, hogy ha csak ennyi van meg belőle, akkor 
betehetnénk ide a szoborparkba. Oda meg egy pihenőhelyet kellene kialakítani, ha úgyis meg 
van a bejárata. Biciklis leülne vagy …… 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Meg van minden, csak az oszlop tűnt el. Azért mondom, 
csak önkényesen meg lett szűntetve egy olyan dolog, amelyet egy másik testület állított fel. 
Ez épp olyan dolog, hogy ahány testület létrejön, a másiknak a valamijét megszűnteti. Hogyan 
nézne ki?  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Most az a kérdés, hogy meg van-e a dombormű? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Elő kell teremteni. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Lemegyünk, megnézzük. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ez egy márványtábla volt. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Én nem találkoztam vele az biztos. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Az a kérdés, hogy az egyáltalán meg van-e? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Fel kell újítani vagy kell egy másikat rendelni. Fehér 
márvány volt méghozzá. A határidő jövő év március 15-e. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Akármiről döntünk, hogy idekerül vagy odakerül. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Egy összeghatárt is meg kellene határozni, hogy mennyi lesz 
erre költve. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Hát erre akkor vissza kellene térni februári vagy januári 
időpontban. Attól függ, hogy meg van vagy nincs meg. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Megkérjük az Alapítványt, hogy járuljon hozzá az 
önkormányzat költségeihez, hogy visszakerüljön. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy a 48-as 
emlékmű helyreállítására 2017. január – februári ülésén visszatér a képviselő-testület. 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 



 27

 
94/2016. (V. 31.) Kt  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az 1848-49-es emlékmű elhelyezésére 2017. január – februári 
ülésén visszatér. 
Határidő: 2017. február 28. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: EU-s zászló. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Törvény írja elő, hogy ki kell tenni. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Láttam a plakátot, ami ki van rakva, hogy üzenünk 
Brüsszelnek, hogy megértsék. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: De az is ki volt írva, hogy üzenünk Brüsszelnek, hogy a 
pénzt azért küldjék. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Meg kell keresni. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Igazából a jogszabály azt írja elő, hogy a középületeken 
kint kell lenni. Azt is előírja, hogy kell kirakni, és az sem mindegy, hogy mekkora zászlónak 
kell lenni. Van három zászlótartó rúd, rajta van a Tördemic zászlaja, rajta van Magyarország 
zászlaja és az EU-s zászlónak van helye. 
  
SZABÓ IMRE alpolgármester: Meg kell keresni. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Az sem egyszerű, mert ha olyan helyen tárolták, hogy a 
színe megfakult vagy el van szakadva, akkor…. A jogszabály előírja, hogy milyennek kell 
lennie. Mint egyébként a Magyarország zászlajára vonatkozóan is. Ha szakadt, akkor 
ugyanúgy ki kell javítani, újat kell beszerezni. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Határidő? Nem olyan bonyolult? 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Csak a készíttetésnek is van egy átfutási ideje 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Biztos van egy két hét. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Egy hónap legyen határidő, június 30.  
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy az 
alpolgármester az Európai Unió zászlajának a polgármesteri hivatal előtti kihelyezéséről 
gondoskodjon.  
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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95/2016. (V. 31.) Kt  
h a t á r o z a t o t 

 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
megbízza az alpolgármestert, hogy az Európai Unió zászlajának 
a polgármesteri hivatal előtti kihelyezéséről gondoskodjon. 
Határidő: 2016. június 30. 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 

 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Folytassuk a 7. ponttal, 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Például Vonyarcvashegyen is van egységes utcakép, 
rózsákkal, ilyenre gondoltunk. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ha térelválasztóban gondolkodunk, akkor valamilyenfajta 
babérba kellene, annak nincsen permetezési igénye. A többit mind gondozni kell. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Vannak a sövényrózsák is, például. Mondjuk, azokat 
vissza kell nyírni. Egy csomó helyen voltak fák aztán kivágták a fákat, viszont nagy gaz van a 
helyén, nincs gondozva. Vannak területek, amelyek szintén nincsenek gondozva. Mert vagy 
nyaraló tulajdonos, vagy kihalt onnan a tulajdonos. A templom felé elég sok ilyen ingatlan 
van. Ha valaki bejön, a főutcán megy végig. Így a virágosítást is ki meg tudnánk egyelőre 
oldani. 
  
SZABÓ IMRE alpolgármester: Lesz kapacitás a rózsa gondozására? Nekem jó a rózsa. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szerintem a rózsa az egyik legigénytelenebb, egyedül a 
permetezést kell rendezni. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Nekem nincs kifogásom a rózsa ellene, nálam is az van 
otthon. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Kisapátiban is milyen jól megcsinálták. Kis település 
mégis milyen rendezett. Érdemes ezen elgondolkodni. Az Emi néni gondozza a virágait, mert 
azt szeretné, hogy virág legyen. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Akkor fel kellene méretni, hogy ennek milyen költsége van.  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Horváth Sandival kellene felvenni a kapcsolatot. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Szőregen van Magyarországon a rózsa hazája. Élettartamban 
össze se lehet hasonlítani az ilyen tovább tenyésztett változatokkal. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A mai napon láttam, hogy a közmunkások egész nap a 
Római utat nyírták és söpörtek. Nem hajlandók az ingatlan tulajdonosok az épületük előtt a 
területüket rendben tartani. Azért vetettem fel, hogy a rendeletünket tekintsük át, és fel kell 
szólítani az ingatlan tulajdonosokat, hogy rakják rendbe. Aki nem tudja rendbe rakni, ott 
elvégzi az önkormányzat és ki lesz számlázva neki. A hó eltakarítás ugyan így működik. Ahol 
nem tudják megcsinálni, az önkormányzat megcsinálja és tovább kellene adni nekik a 
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dolgokat. Az előző adóellenőrzésekről adott beszámolóban is ott van, hogy felhívták a 
figyelmünket a hatékonyabb beszedésre. Át kell adni a bírságokat a NAV-nak majd az 
behajtja. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Van ilyenre lehetőség? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Hát lehet ezt így szabályozni meg lehet fenyegető leveleket 
kiküldeni, hogy ha nem csinálja meg ennyi annyi büntetést kap. Nyaraló tulajdonosokról van 
szó, az egyik ekkor nyírja le, a másik akkor nyírja le, idős nem tudja gondozni… Elég sok 
olyan körülmény van, ami nem indokolja azt, hogy fenyegessük ilyenekkel. Azt megtehetjük, 
hogy írunk mindenkinek egy udvarias hangú levelet, melyben figyelmeztetjük arra, hogy ez 
az ő dolguk, de azért nem lesz egységesen tiszta sem a Római út, sem a főutca. Egyik ekkor ér 
rá, a másik akkor ér rá. Van, aki egy évben csak háromszor jön le, akkor sem mondhatod, 
hogy nem tartja rendben, mert háromszor lenyírta. Az nincs meghatározva a rendeletben, hogy 
8 cm-nek kell lenni, vagy annál nem lehet magasabban a fű a kerítés előtt. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nem az a szándékom nekem, hogy szankcionáljak, hogy így 
legyen. Annyira hozzászoktak az emberek ahhoz, hogy mindent a hivatalal csináltatnak meg. 
Én szóltam már embereknek, hogy hogyan néz ki előtted a terület? Az a válasz, hogy azért 
fizetem az adót. Mondtam neki, hogy nem azért fizeted. Azért fizeted, hogy ihatsz egészséges 
vizet, elmehetsz az utcán, meg elviszik a szemetedet, azért fizetsz adót. Azért, hogy 
takarítsanak, azért nem fizetsz. Úgyhogy én megmondom nekik. Ide sem azért jöttem, hogy 
szankcionáljuk és megbüntessük őket, nem tudom hogyan. Tudjuk, hogy az anyagi helyzete 
olyan neki, de meg lehet nézni, hogy milyen villák vannak, és hogyan néz ki előtte a 
közterület. Belül, ahogy mondod 1 cm a fű, mert az ő füve minden nap nyírva van. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A honlapra fel kell tenni ezt a törvényt is, mivel a nyaralósok 
nézik a honlapot. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ezt fel tudjuk tenni, amikor ki megy az adóértesítés augusztusban 
erre vonatkozóan is lesz tájékoztatás, hogy ki mire figyeljen oda a jövőben. Beletehetjük az 
újságba is. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: A következő hónapban megjelenik az újság, bele rakni 
mellékletként és megkapja mindenki. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Megcsinálja az önkormányzat, csak amíg a 
magánterületek előtt lenyírja, a közterületek pedig elmaradnak. Pedig az lenne a feladata az 
önkormányzatnak. Nagyon sok ingatlan tulajdonos megcsinálja akár a háza előtt is, de a 
főutcán is van olyan ingatlan, ahol nem csinálják meg és szólni kellett. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Civil szervezeteket meg kell bízni, hogy nevezzenek meg 
utcafelelősöket, sok helyen van ilyen és ők besegítenek az utcák karbantartásában, szólnak a 
szomszédjuknak, hogy…… 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ha olyan gazdag a nyaraló tulajdonos, hogy ő csak az 
idejét nem hajlandó rááldozni, akkor hajlandó-e a pénzét rááldozni? Van-e ilyen, hogy az 
önkormányzat megcsinálja, és akkor kiszámlázza. 
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SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Nekem egy kérdésem és kérésem is lenne. Én az 
alpolgármesterekkel már beszéltem erről mindkettőjükkel. Mi fiókkönyvtárkén működünk. Ez 
azt jelenti, hogy minden évben a Veszprém Megyei Könyvtárral együttműködési szerződés 
van. Ebben benne van, hogy az államtól kapunk mi települési normatívát a könyvtár után. Azt 
jelenti lakos arányosan 1400 Ft. A mi településünk esetében ez 1.200.000 Ft-ra van 
kiegészítve. Meg van a törvényi előírása, hogy ezeket mire lehet használni. Fejlesztésre, 
karbantartásra, benne van az EMI rendeletben az Anettel beszéltük erről. Ebből vettük a két 
fénymásolót, egyet a hivatalba egyet ide a faluházba illetve két számítógépet. Lenne egy-két 
olyan dolog, amire égető lenne, és amire szükség lenne ebből a pénzből. Első körben 
mindenképpen egy fényképezőgépre lenne szükség. Rendezvényekkor mindig archiválni 
szoktuk a rendezvényeket. Ha bármilyen pályázat van, pl: a könyvtár is hozzájárult egy 
rendezvénnyel a Zajongó zenekarral a gyermeknapi programhoz. Énnél annyi volt a kérés, 
hogy fényképeket küldjek be, hogy igen is itt voltak szerepeltek. Szülőket kell megkérnem, 
kuncsorogni mindig valakinek. De az sem biztos, hogy minőségi, mivel telefonokkal 
fotóznak, ők sem fényképezőgéppel járnak. Amúgy önkormányzati dolgokra is szoktuk 
használni, károk esetében vagy bármi olyan….nagyon fontos lenne. Ami van ez a Canon gép 
ez már egy nagyon-nagyon régi darab, javíthatatlan megnézettem szakemberrel. Teljesen 
totálisan sárga képeket csinál. Ami nagyon fontos még, hogy kellene egy normális hangosítás, 
egy hangosító berendezés. Ebben tényleg olyan szakember véleményét kell kikérni, hogy mi 
is tudjuk használni. Vannak olyan szituációk, amikor kell a hangosítás. Nem egy hatalmas 
profi hangosításra gondolok, vannak kisebb hangosító berendezések, amikkel meg lehet 
oldani. Szolgáltatásaink között szerepel a laminálás. Évek óta ezeket az olcsó 5000 Ft-os 
laminálókat vettük és ezek egy-egy év alatt tönkre mennek. Venni egy jobbat olyan 15.000 Ft 
körül, ami hosszabb időt kibír. Ez lenne az egyik kérésem, lenne eszközvásárlás is. A 
fogyóeszközökből terítőkből, kéztörlőkből. Szétmennek a mosatásban. Én 6. éve vagyok itt új 
terítőket még nem vettünk. Minden évben volt róla szó, de nem vettünk. Olyan foltos agyon 
kopott törölközőink vannak, hogy hiába tisztítóba mosatom gusztustalan kitenni. Hiába van 
kimosva, akkor is. Ilyen apróságokat vennék. Igazából ez lett volna a kérés, meg a kérdés, 
hogy ezekkel tudunk-e valamit kezdeni. Költségvetéskor volt tárgyalva és a testület meg is 
szavazta, hogy az épület a tisztító festését és az ablaknak ajtóra való cseréje. A festés már 
ősznél előbb biztos, hogy nem, mert jön a nyár és rendezvény - rendezvény hátán és ehhez is 
igazítani kell tehát ezt nem tudjuk. Viszont pontosan a rendezvények miatt az ajtó csere 
aktuális lenne. Ezt meg lehetne-e oldani? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Építési engedély köteles. Külső homlokzatot megváltoztatni csak 
úgy nem lehet. Azt most a nyári rendezvények előtt biztos, hogy nem lehet. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: És ősszel? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Meg kell terveztetni és engedélyeztetni kell. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Szalay István nekem annyit mondott, hogy úgy 
érdemes, hogy kívülről magát az ajtót kicserélni és akkor nem fix lépcsőt, hanem 
mobillépcsőt, amit el lehet venni és oda lehet tenni. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ha ott ajtó van az csak látszat ajtó? 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: De ha ott van egy mobillépcső, akkor azt kívülről oda 
lehet tenni és akkor lehet használni. Mert itt ennek pont ez lenne a lényege. 
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LUTÁR MÁRIA jegyző: Ezt majd megbeszéljük Szalay Istvánnal. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Most itt az a kérdés, hogy építési engedély köteles-e ha 
az ablak helyett ajtó van, vagy azért mert oda került egy lépcső is azért. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az változtatja meg az épület jellegét a nyílászáró nem a 
lépcső. 1 méter magasságig rakhatsz teraszt nem építési engedély köteles. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Megváltoztatja a homlokzatot. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: A költségvetésben volt róla szó, hogy kb. milyen árban 
jönne ki és volt valamilyen összeg is. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Amikor írtad a beszámolódat, a beszámolóban benne volt 
ez? 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Nekem a kérés benne volt és meg is lett szavazva csak 
az összeget nem tudom. Ami még felvetődött, most a gyereknap alkalmából is, hogy délután a 
szereplők a tűző napon adták a műsort. Olyan szinten ki van az időjárás viszontagságoknak ez 
téve, nem lehetne erre egy árnyékolót tenni? 
  
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Amikor jönnek a hangosítók a Szürkemarha Fesztiválra 
van ilyen sátorszerű dolog, ez az olcsóbb megoldás. De attól a fellépők nem lesznek 
árnyékban. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Szürkemarha Fesztiválkor tavaly amit a mi fellépőink 
a gyerekek akkor végig csináltak, csoda, hogy nem ájultak el.  A hangszereknek sem tesz jót, 
hogy az előadás alatt a 40 fokos nap tűzi. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szoktak a rendezvényeknél, fém állványra ponyvát 
felrakni. Nem tudom, hogy egy ilyen bérlése mennyibe kerül. Fém lábak miatt tudod állítani. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: El kellene gondolkodni, hogy mit lehetne. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Megoldás a kitekerős, én ilyenre gondoltam. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Akkor azt meg az eresz alá tudnád betenni. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Meg kell kérdezni, hogy mennyiért van ilyen páraventillátor. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Most az állatkertben van lerakva két rúd, és kihúzva rá, 
mint egy vitorla. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Lehet arról szó, hogy én ezeknek az árnyékolási 
technikáknak utána nézzek? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Meg lehet kérdezni lakatostól, hogy mennyiért csinálna 
két rudat. Meg lehet nézni, hogy egy mobilrendszer mibe kerül, vagy pedig lakatossal 
megcsináltatni. Lehet akár fix is mivel arra szükség van. 
Legutóbb az állatkertben a fókáknál láttam. Háromszög alakú. 
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SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Akkor az a lényeg, hogy nem zárkóztok el előle. 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Én arra számítok, hogy a Badacsonyi Céh Turisztikai 
Egyesület megnyeri a TDM-es pályázatot, mivel az ülőhelyeknek is kell, kölcsön lehetne 
kérni a mobilszínpadot Szigligettől…. Itt szerintem kevesen tudnak leülni. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: A sátor is elég kicsi, fontos lenne, hogy a vendégek ne 
ázzanak, vagy ne süsse őket a nap. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Írd össze, hogy mi kell, aztán a keretösszeget meghatározza a 
képviselő-testület. Törölközőket azt gondolom, hogy tudsz venni, ahhoz nem kell testületi 
döntés a keretedbe be fog férni.  
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: A fényképező gép az nekem nagyon szükséges, mert 
hónapok óta ezzel kínlódok, hogy hol ennek kuncsorgok, hol annak kuncsorgok. Sok 
mindenhez kell.  
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Van egy fényképező gép a hivatalban, azt tudod használni.  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nekem még lenne kérdésem a Tündihez. Azt beszéltük 
meg, hogy a pedagógus nap most bent lesz Tapolcán. Hogyan szállítjuk be az embereket, fel 
kellene mérni. Hogy hány fő, aki igényli. Én leadtam a laudációt a Gizi néninek és a Magdi 
néninek. Azt írtam, hogy az Imre adja át a színpadon. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Én ezt megpróbálom felmérni, a meghívókat 
kiküldtem. Ezzel a vendéglátás meg a műsor része lemegy ott. Virágot kap minden helyi 
pedagógus. Bódisné Szilvit felhívtam, 450 Ft/db árért hoz nekem celofánba csomagolt 
muskátlit. Azt majd külön eljuttatom minden pedagógushoz. Így a település részéről is kaptak 
valamit. 19 pedagógus van a technikai dolgozókkal együtt, akik aktívan dolgoznak, vagy 
nyugdíjasok, akik ebben élték le az életüket. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A temetőben jöttek oda hozzám, hogy a ravatalozó mögötti 
részen van 2-3 fenyő. Az lenne a kérése az embereknek, akik ott gondozzák a sírokat, hogy 
rengeteg toboz le van hullva. Amikor nyírják a dolgozók a sírok között a füvet, minden röpül. 
Ha lehetne, a közmunkások csináljanak valamit, hogy az ne legyen ott. A ravatalozó mögött 
van egy fa, tüskés ágai vannak, valamilyen akác féle lehet, több mint a háromnegyede el van 
száradva. Folyamatosan mondják, hogy hullik le az ág, és már rá is van dűlve valamelyik sírra 
ott. Azt szeretném kérni, hogy a közeljövőben legyen kivágva. A hársfák azok szépek. 
 
16. Badacsony Régió buszjárat támogatása: 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Régiójáró busz működéséhez kér 31.500 Ft támogatást a 
Badacsonyi Céh Turisztikai Egyesület. A támogatás összege magában foglalja Faluháznál 
található buszmegálló a menetrenden és a kiadványban való szerepeltetését, illetve a kiadvány 
hátoldalán található programajánlóban a Faluháznál megtekinthető Présgyűjtemény és 
kiállítások megjelenítését. Gyakorlatilag megáll a faluháznál, be lehet jönni a présmúzeumba 
illetve a Herczeg Ferenc múzeumba. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ez a Régiós különjárat. Ezt tavaly is támogattuk, ha jól 
emlékszem. 



 33

 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy 31.500 
Ft-tal támogassuk a Régiós buszjáratot? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
96/2016. (V. 31.) Kt  

 
h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Badacsonyi Céh Turisztikai Egyesület részre 31.500 Ft 
támogatást nyújt a Badacsonyi Régió buszjárat évi 
üzemeltetésére. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Van kérdése valakinek? 

 
Több tárgy nem lévén a alpolgármester az ülést 19.21 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 
 
 

K.m.f. 
 
 Vollmuth Péter      Lutár Mária 

alpolgármester           jegyző 
 
 
 
       Szabó Imre 
     alpolgármester 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


